
 

ZÁPISNICA  
zo zasadnutia Obecného zastupiteľstva v Chrasti nad Hornádom 

konaného dňa 30. 08. 2023 
 
Prítomní: Ondrej Mihňák, starosta obce 
       JUDr. Ing. Stanislav Kandrik, LL.M, hlavný kontrolór obce - ospravedlnený 
        
 
Poslanci: 
Miroslav Jančár 
Darina Jančárová 
Patrik Mihňák Bc. 
František Mojcher 
Marián Joe Sendrej – ospravedlnený  
Štefan Soľana 
Peter Synalik 
 
 
Hostia:  
Vladimír Holub 
Peter Gotsch 
Zdeno Holub 
Daniela Jančárová 
  
 
Program:  

1. Otvorenie  
2. Voľba návrhovej a mandátovej komisie, overovateľov zápisnice a zapisovateľa  
3. Schválenie programu 
4. Kontrola plnenia uznesení zo zasadnutia OZ 
5. Rekonštrukcia lávky cez Hornád 
6. Žumpa KSC 
7. Prejednanie odpredaja pozemku v rómskej osade parc. č. 588/32 – Zdeno Holub a Vladimír 

Holub 
8. Prejednanie poplatku za pobyt dieťaťa v materskej škole 
9. Zmena rozpočtu rozpočtovým opatrením č. 1/2023 
10. Národný projekt – Rozvojové tímy I.  
11. Rôzne  
12. Záver 
 
K bodu 1: Otvorenie 
Zasadnutie obecného zastupiteľstva otvoril a viedol starosta obce Ondrej Mihňák, ktorý privítal 
prítomných poslancov obecného zastupiteľstva (ďalej len „OZ“). 
 
K bodu 2: Voľba návrhovej a mandátovej komisie, overovateľov zápisnice a zapisovateľa 
Starosta obce určil za: 
Zapisovateľa -  Darina Jančárová  
Za overovateľov zápisnice -  Miroslav Jančár a Štefan Soľana 



Do návrhovej a mandátovej komisie boli zvolení – Peter Synalík a František Mojcher  
 
ZA: Miroslav Jančár, Darina Jančárová, Peter Synalik, Bc. Patrik Mihňák, František Mojcher, 
Štefan Soľana  
PROTI:  - 
ZDRŽAL SA: - 
 
 
K bodu 3: Schválenie programu 
Starosta obce oboznámil prítomných s programom zasadnutia OZ. Program bol jednohlasne 
schválený- Uznesenie č. 45/2023 
P. starosta požiadal o doplnenie programu o bod Miestne občianske a preventívne služby, ktorý 
navrhol zaradiť za bod č. 10.  
Program po doplnení bol jednohlasne schválený. Uznesenie č. 46/2023 
 
ZA: Miroslav Jančár, Darina Jančárová,  Peter Synalik, Bc. Patrik Mihňák, František Mojcher, 
Štefan Soľana  
PROTI:  - 
ZDRŽAL SA: - 
 
 
K bodu 4: Kontrola plnenia uznesení zo zasadnutia OZ 
Starosta obce vykonal kontrolu plnenia uznesení z predchádzajúceho obecného zastupiteľstva, 
informoval: 

- o štádiu riešenia lávky pre peších cez rieku Hornád, kde bola vyhodnotená ako 
najvýhodnejšia ponuka p. Ľubomíra Podvojského,  

- o nahlásení zlomenej lipy pri cintoríne na OÚ, OSŽP,  
- o stromami prerastenom elektrickom vedení vedúcom k cintorínu, ktoré je nefunkčné, ako 

nás o tom na našu žiadosť  informovala VSD, a. s., ako aj o tom, že toto vedenie majú 
v pláne demontovať 

 
Poslanci obecného zastupiteľstva zobrali na vedomie informácie o plnení uznesení 
z predchádzajúceho obecného zastupiteľstva. Uznesenie č. 47/2023 
 
ZA: Miroslav Jančár, Darina Jančárová, Peter Synalik, Bc. Patrik Mihňák, František Mojcher, 
Štefan Soľana  
PROTI:  - 
ZDRŽAL SA: - 
 
 
K bodu 5: Rekonštrukcia lávky cez Hornád 
P. starosta informoval poslancov OZ o schválení vykonávateľa rekonštrukcie lávky pre peších p. 
Ľubomíra Podvojského a o sume za túto rekonštrukciu, ktorá bude vo výške 10 992,- EUR. Ďalej 
informoval, že financie na túto rekonštrukciu budú použité z podielových daní. P. Soľana sa 
informoval, či vieme približne dátum, kedy by sa s prácami začalo. P. starosta odpovedal, že by to 
malo byť v prvej polovici septembra. Poslanci OZ zobrali na vedomie informáciu o potrebe 
rekonštrukcie oceľovej lávky a k tomu prijali uznesenie č. 48/2023. 

 
ZA: Miroslav Jančár, Darina Jančárová, Peter Synalik, Bc. Patrik Mihňák, František Mojcher, 
Štefan Soľana 
PROTI:  - 



ZDRŽAL SA: - 

 
K bodu 6: Žumpa KSC 
P. starosta informoval, že 28. 06. 2023 bolo stretnutie na tvári miesta, v ten čas dal vyťahať celý 
obsah žumpy, nenašla sa žiadna trhlina. Na žumpu je napojený RD p. Vrabľa, je zvláštne, že keď 
žumpu ťahal pred 3 týždňami, bola v nej len čistá voda, preto je otázne, či niekto tam nemá 
stiahnutú dažďovú vodu. P. starosta sa pýtal poslancov, či majú nejaké riešenia? Š. Soľana navrhol 
uzavrieť KSC na týždeň a sledovať ako sa zdvihne hladina v žumpe. D. Jančárová na pýtala aké 
riešenia dal M. Melega, keďže žumpa je na jeho pozemku. Starosta informoval, že p. Melega 
súhlasí s napojením KSC na plánovanú kanalizáciu. Otázkou však je, ako sa to bude riešiť do 
vtedy? Starosta navrhuje urobiť sondu, kto je tam napojený, sledovať, aj keď týždeň nebude pršať, 
aká je hladina. Š. Soľana povedal, že je potrebné s p. Vrabľom komunikovať, nech sa od žumpy 
odpojí alebo bude platiť za jej vyťahanie. Po rozsiahlej komunikácii poslanci sa zhodli na tom, že 
žumpu je potrebné obkopať a tak sa zistí, kto je tam ešte napojený. Ďalej je potrebné ju zaizolovať 
a následne urobiť skúšku tesnosti. Starosta osloví p. Kurillu na obkopanie žumpy. D. Jančárová sa 
informovala či nejaká firma vykoná izoláciu danej žumpy.  
Poslanci berú na vedomie informáciu k žumpe pri KSC a poverujú starostu na riešenie problému s 
danou žumpou. Uznesenie č. 49/2023 
 
ZA: Miroslav Jančár, Darina Jančárová, Peter Synalik, Bc. Patrik Mihňák, František Mojcher, 
Štefan Soľana 
PROTI:  - 
ZDRŽAL SA: - 
 
K bodu 7: Prejednanie odpredaja pozemku v rómskej osade parc. č. 588/32 – Zdeno Holub 
a Vladimír Holub 
P. starosta informoval poslancov o tom, že bol im preposlaný návrh geometrických plánov od p. 
Ondruša, kde sú zakreslené pozemky, o ktoré majú záujem p. Zdeno Holub – pozemok o veľkosti 
318 m2  a Vladimír Holub – pozemok o veľkosti 66 m2. Upovedomil poslancov, že je potrebné určiť 
cenu na m2. Pýtal sa poslancov, či bol niekto pozrieť, kde sa tieto pozemky nachádzajú? 
Z poslancov nikto fyzicky nebol nepozrieť na dané pozemky. P. starosta informoval, že tieto 
pozemky sa nachádzajú na smetisku. Ďalej informoval, že p. Zdeno Holub splnil podmienku, tzn. že 
splatil dlh, ktorý voči obci mal a navrhuje sumu 3,- EUR/m2. P. starosta vyzval poslancov, aby 
predniesli svoje návrhy. P. Soľana mal dotaz, že keby sa zhodli na cene 3,- EURA/m2 do kúpnej 
zmluvy treba napísať, že cena zodpovedá stavu a lokalite pozemku, nakoľko ide o veľmi nízku 
cenu. Poslanci sa zhodli na cene 3,-EURA/m2 za podmienky, že v zmluve bude uvedená poznámka, 
že cena je určená vzhľadom k lokalite a stavu pozemku. Kúpna cena pozemku pre Vladimíra 
Holuba bude v celkovej výške 198,- EUR. 
Poslanci obecného zastupiteľstva k tomu prijali uznesenie č. 50/2023.         
 
ZA: Miroslav Jančár, Darina Jančárová, Peter Synalik, Bc. Patrik Mihňák, František Mojcher, 
Štefan Soľana 
PROTI:  - 
ZDRŽAL SA: - 
 
P. starosta informoval, že na pozemok, o ktorý má záujme Zdeno Holub musí byť vyhlásená 
obchodná verejná súťaž, s minimálnou cenou 954,- EUR za celý pozemok o výmere 318 m2. 



Následne predniesol podmienky obchodnej verejnej súťaže.  
Poslanci obecného zastupiteľstva s podmienkami obchodnej verejnej súťaže súhlasia, tiež za  
podmienky, že v zmluve bude uvedená poznámka, že cena je určená vzhľadom k lokalite a stavu 
pozemku. K tomu prijali uznesenie č. 51/2023.         
 
ZA: Miroslav Jančár, Darina Jančárová, Peter Synalik, Bc. Patrik Mihňák, František Mojcher, 
Štefan Soľana 
PROTI:  - 
ZDRŽAL SA: - 
 
 
K bodu 8: Prejednanie poplatku za pobyt dieťaťa v materskej škole 
Pani riaditeľka MŠ vysvetlila, že poplatok za školné za dieťa, ktoré nie je v predškolskom veku je  
stanovený zo zákona, deti, ktoré sú v predškolskom veku sú od poplatkov oslobodené a zároveň 
oslobodené sú aj detí nachádzajúce sa v hmotnej núdzi. Informovala, že tento školský rok je 
zapísaných 20 detí z toho 11 z MRK. Poplatok za školné sa toho roku týka 5 detí. D. Jančárová sa 
pýtala, na čo sa tieto peniaze využívajú? P. riaditeľka odpovedala, že na nákup didaktických 
pomôcok, materiálu a výnimočne aj inventár, napr. stoličky. Dodala, že v okolitých obciach je tento 
poplatok v porovnaní s naším vyšší a je v kompetencií obce tento poplatok zvýšiť. D. Jančárová sa 
pýtala, čo by chceli do MŠ zakúpiť? Riaditeľka odpovedala, že v prvom rade stoličky, nové postele, 
lebo to sú ešte staré, komunistické postele. D. Jančárovej sa zvýšenie poplatku zdá diskriminačné, 
pretože Rómovia, nemusia platiť. F. Mojcher navrhol zvýšenie poplatku maximálne na 10,- EUR, 
ostatní poslanci súhlasili s touto sumou.  
Uznesenie č. 52/2023 
 
ZA: Miroslav Jančár, Darina Jančárová, Peter Synalik, Bc. Patrik Mihňák, František Mojcher, 
Štefan Soľana 
PROTI:  -  
ZDRŽAL SA: - 
 
 
K bodu 9: Zmena rozpočtu rozpočtovým opatrením č. 1/2023 
P. starosta informoval, že zmena rozpočtu je kvôli financovaniu rekonštrukcie lávky cez Hornád 
a kvôli rekonštrukcii cesty nad traťou od p. Bednára a k rómskej osade. 
Poslanci obecného zastupiteľstva k tomu prijali uznesenie č. 53/2023.         
 
 
ZA: Miroslav Jančár, Darina Jančárová, Peter Synalik, Bc. Patrik Mihňák, František Mojcher, 
Štefan Soľana 
PROTI:  - 
ZDRŽAL SA: - 
 
 
K bodu 10: Národný projekt – Rozvojové tímy I.  
P. starosta ozrejmil, že bolo vybratých 60 obcí na Slovensku, ktoré sa môžu zapojiť do tohto 
projektu. Tie obce sa nachádzajú v Atlase rómskych komunít. Zapojenie do tohto projektu je na 6 
rokov a ide o to, že v prípade, ak budú vyhlásené výzvy, búdu obce zapojené do tohto projektu 
uprednostnené v rámci vyhodnocovania, tzn. že napr. ak vyjde výzva napr. na kanalizáciu, najprv 



budú vyhodnocované a prideľované financie obciam zapojených do tohto projektu. S tým je spojené 
to, že v obci, ktorá bude do toho zapojená bude nejaký tím ľudí – (rozvojový pracovník plánovania, 
nene, nenementorka, rozvojový pracovník pre pracovné poradenstvo, rozvojový pracovník pre 
mládež, rozvojový pracovník pre bývanie, sociálny pracovník). Tento tím bude analyzovať potreby 
obce. Cieľom tohto projektu je celkový rozvoj obce nie len MRK. Je to 100% financované zo štátu. 
Úskalím je, kde obec vytvorí pre týchto ľudí pracovný priestor. Naša obec zatiaľ zmluvu 
nepodpísala, ale od podpisu zmluvy musí obec do dvoch mesiacov dané pracovné pozície obsadiť.  
Poslanci obecného zastupiteľstva k tomu prijali uznesenie č. 54/2023.         
 
ZA: Miroslav Jančár, Darina Jančárová, Peter Synalik, Bc. Patrik Mihňák, František Mojcher 
PROTI:  - Štefan Soľana  
ZDRŽAL SA: - 
 
 
K bodu 11: Miestne občianske a preventívne služby  
P. starosta informoval, že MOPS sú na 2,5 roka. Zamestnancami MOPS nemusia byť len Rómovia. 
Spolufinancovanie obce nie je žiadne, všetko je hradené štátom. D. Jančárová sa pýtala, či sú vôbec 
prínosom pre nás MOPS? Pán starosta odpovedal, že on im k určenej pracovnej náplni ešte pridal 
zimnú údržbu ciest, posypávanie, odchyt túlavých psov a iné drobné práce pre obec. Š. Soľana 
postrehol, že v období, keď boli MOPS-ky, tak sa nerušil nočný kľud. Riaditeľka MŠ, si 
pochvaľovala MOPS-károv, že keď neprišiel rodič pre dieťa do školy, zavolala MOPS a do 5 minút 
boli v škole. D. Jančárová je jedine proti tomu, aby sa pohybovali so založenými rukami po obci, 
ale aby boli k dispozícii, keď ich obec potrebuje.  
Poslanci obecného zastupiteľstva schvaľujú predloženie ŽoNFP pre projekt MOPS a k tomu prijali 
uznesenie č. 55/2023.         

 
ZA: Miroslav Jančár, Darina Jančárová, Peter Synalik, Bc. Patrik Mihňák, František Mojcher, 
Štefan Soľana 
PROTI:  - 
ZDRŽAL SA: - 
 

K bodu 12: Rôzne 
P. starosta informoval, že na Regionálny úrad školskej správy v Košiciach sme odoslali žiadosť 
o poskytnutie finančných prostriedkov na rekonštrukciu strechy ZŠ, v septembri by sa mali 
prideľovať peniaze.  

P. starosta ďalej informoval, že od 01. 09. 2025 by malo byť povinné predprimárne vzdelávania pre 
deti, ktoré dovŕšia 3 roky a od školského roku 2026/27 by sa mali na našej škole vzdelávať žiaci od 
1. do 5. ročníka. Z toho dôvodu obec musí riešiť priestory. Uviedol, že bude potrebné upovedomiť 
p. Spuru o tejto skutočnosti a v prípade, že dôjde k navýšeniu žiakov, obec bude musieť ukončiť 
nájomnú zmluvu k bytu.  

P. starosta predniesol návrh na zvýšenie úväzku pre pána kontrolóra. Teraz je 5%, vzhľadom na 
kvalitne odvádzanú prácu navrhuje zvýšenie úväzku od 15% do  20% s účinnosťou od 01. 09. 2023. 
F. Mojcher sa vyjadril, že je za 20% úväzok. Š. Soľana navrhol motivačne navýšiť úväzok o 10%. 

 
Poslanci obecného zastupiteľstva k tomu prijali uznesenie č. 56/2023. 



       
ZA: Miroslav Jančár, Darina Jančárová, Peter Synalik, Bc. Patrik Mihňák, František Mojcher,  
PROTI:  - Štefan Soľana  
ZDRŽAL SA: -  
 
F. Mojcher sa pýtal, či sú pravdivé ohlasy po dedine, že obchod pod brehom spolu s pozemkom 
kúpil p. Sabol z Cirkvi bratskej? P. starosta potvrdil, že je to pravda. Poslanci skonštatovali, že by 
bolo potrebné s ním komunikovať ohľadom odkúpenia pozemku, kde sa nachádza chodník 
a krížová cesta.  

Š. Soľana sa pýtal či obec nemá priestory, kde by mohla byť kamenná predajňa potravín, keďže 
teraz sa zamestnal u pána Pacigu. Povedal, že sa poinformuje na obecnom zastupiteľstve, či by sa 
v obci nenašli nejaké priestory, kde by mohla byť zriadená predajňa potravín.  

P. riaditeľka MŠ dala p. starostovi zoznam požiadaviek pre MŠ na prázdniny, ale zrejme neboli 
ľudia a potrebovali by zastrešiť pieskovisko, v lete sa nedá využívať, lebo tam hrozne pečie slnko 
a opadáva ihličie a konáre z červeného smreka. Ďalej by bolo potrebné nejaké vybavenie detského 
ihriska, napr. hojdačka. Tiež predniesla požiadavku, aby sa tam posadili nejaké ihličnany dookola, 
aby aspoň trošku vytvárali tieň. Tiež by potrebovala do školy na zámok skriňu, kde by boli uložené 
dokumenty s osobnými údajmi. 

D. Jančárová sa pýtala, či p. riaditeľka MŠ a ZŠ je oboznámená s výzvou Ministerstva investícií na 
budovanie alebo rekonštrukciu školských športovísk s 8% spolufinancovaním? Pýtala sa aká je 
odozva z ich strany? Bolo by potrebné dobudovať telocvičňu a prípadne nad telocvičňou nejaké 
triedy. P. starosta informoval, že má prísť pozrieť geodet, že by poradil, čo sa dá s tým robiť, napr. 
či ten priestor zastrešiť či vybudovať novú telocvičňu. Je nevyhnutné, aby obec mala pripravený 
projekt, na zapojenie sa do takýchto výziev.  

P. riaditeľka MŠ dala požiadavku na orez konárov lipy pri kaplnke sv. Jána. 

P. starosta informoval, že od 1. septembra 2023 bude účinný zákon, ktorým sa mení a dopĺňa 
zákon č. 369/1990 Zb. o obecnom zriadení. V zmysle tohto zákona obec, ktorá má viac ako 500 
obyvateľov, je povinná zabezpečiť, aby bol na verejne prístupnom mieste v obci dostupný aspoň 
jeden funkčný automatický externý defibrilátor, čo nie je lacná záležitosť. 
Túto povinnosť je potrebné splniť najneskôr do 31. decembra 2024. 

P. starosta informoval, že sa menil zákon o majetku obci, ktorý nadobudne účinnosť od 01. 11. 
2023, takže do vtedy bude potrebné schváliť nové zásady hospodárenia s majetkom obce, k čomu sa 
bude potrebné aj viackrát stretnúť, nakoľko sú to dosť zložité zásady. Tieto zmeny sa dotýkajú aj 
zmien Štatútu obce. 

Š. Soľana pripomenul, že sa blíži sviatok všetkých svätých, aby boli v tom čase vyprázdnené 
kontajnery na a pri cintoríne. D. Jančárová sa pýtala, či do týchto kontajnerov nechodia vyhadzovať 
odpad aj cudzí ľudia? Starosta odpovedal, že čo on sledoval, tak to boli len naši občania. Bola by za 
to, aby sa kontajnerom našlo vhodnejšie miesto a aby sa zamykali a iba na nejaký čas by sa otvorili 
a zamestnanci úradu by mali prehľad kto, čo nosí. 
D. Jančárová sa pýtala, či medzu nad klziskom nekosíme? P. starosta odpovedal, že je to medza p. 
M. Melegu. 
 
K bodu 13: Záver   
Na záver sa starosta obce poďakoval poslancom a všetkým prítomným za účasť na zastupiteľstve a 
zasadnutie ukončil.  
Zapísal: Darina Jančárová  



Overovatelia:  Miroslav Jančár 
  Štefan Soľana 
                        
 
 
 
 
V Chrasti nad Hornádom  dňa 30. 08. 2023     Ondrej Mihňák 
                       starosta obce  


